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IZ PRIGODNOG GOVORA OPĆINSKOG NAČELNIKA GORANA ĐANIĆA  
U POVODU DANA OPĆINE PODGORAČ

Đanić: Svime što radimo 
želimo ostvariti napredak 
i zaustaviti iseljavanje!ZAŠTO JE VAŽNO PRIKLJUČITI 

SE NA NOVOIZGRAĐENU 
VODOVODNU MREŽU
Ne čekajte s novim 
sušnim razdobljima!

Stranica 5

U OVOM BROJU DONOSIMO:

Uspješno je završen ili pokrenut čitav 
niz projekata i investicija te su izdvo-
jena znatna financijska sredstva za 
izradu projektnih dokumentacija koje 
će biti podloga za snažniji investicij-
ski ciklus u godinama koje su pred 
nama. Prioritet Općine Podgorač je 
demografska obnova kako bi se na-
vedenim mjerama te otvaranjem rad-
nih mjesta u Poduzetničkoj zoni zau-
stavio proces iseljavanja – istaknuo 
je načelnik Đanić

– Proteklu 2022. godinu mogu slobodno na-
zvati zanimljivom uz naglasak kako, u mojih 
sada već 18 godina mandata, prvenstveno ra-
dim na dobrobiti svih mještana i čitave Opći-
ne Podgorač. Od važnijih investicija u prošloj 
godini izdvojio bih uređenja prilaza mrtvačni-
cama kao i uređenja i rekonstrukcije mjesnih 
domova te obnovu i izgradnju nogostupa u 
naseljima naše općine. Također smo izgradili 
cestu u Bijeloj Lozi kao i u Budimcima. Nakon 
vodoopskrbe, okrenuli smo se unaprjeđenju 
sustava javne odvodnje. Prije dvije godine za-
počeli smo sa izgradnjom kanalizacijskog su-
stava u Stipanovcima, a u planu je i izgradnja 
uređaja za pročišćavanje otpadnih voda koji će 
biti smješten u Podgoraču vrijednosti nešto ve-
ćoj od dva milijuna eura.U pripremi su projekti 
izgradnje odvodnje otpadnih voda u naseljima 

Poganovci, Bijela Loza i Budimci – rekao je, 
između ostalog, općinski načelnik Goran Đa-
nić u svom obraćanju nazočnima na svečanoj 
sjednici Općinskog vijeća Općine Podgorač 
održanoj u povodu Dana općine.

(Nastavak na stranici 4.)

SRETNE PREDSTOJEĆE  

USKRSNE BLAGDANE
svim stanovnicima općine Podgorač

žele članovi Općinskog vijeća

i općinski načelnik Goran Āanić

OPĆINA PODGORAČ PARTNER 
PROJEKTA »EU PETICA«
Zdravije životne 
navike su važan zalog 
za budućnost

Stranica 11

OPĆINA PODGORAČ NASTAVILA 
SUSTAVNA ULAGANJA U 
VATROGASTVO
Kombi vozila za 
vatrogasce Podgorača, 
Stipanovaca i Kršinaca

Stranica 6

Izlaganje načelnika Općine Podgorač  
Gorana Đanića
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Uskrsnice umirovljenicima stigle na kućne adrese
– Umirovljenicima s područja Općine Pod-
gorač u općinskom proračunu su i ove godi-
ne osigurana financijska sredstva za isplatu 
uskrsnica – izvijestio je općinski načelnik 
Goran Đanić i napomenuo da svaki umirov-

ljenik dobija iznos od 30 eura umjesto ranijih 
200 kuna. Pravo na dodjelu imaju svi umi-
rovljenici koji imaju prebivalište na području 
Općine Podgorač, a novac je umirovljenici-
ma dostavljen na kućne adrese.

Podsjećamo kako Općina Podgorač godiš-
nje iz svojih proračunskih sredstava izdva-
ja nešto više od 34 tisuće eura upravo za 
isplatu uskrsnica i božićnca svim umirovlje-
nicima na području općine.

ODRŽANA GODIŠNJA IZVJEŠTAJNA SKUPŠTINA DVD-a PODGORAČ

Najavljeno osnivanje Vatrogasne zajednice Općine Podgorač

ODRŽANA 11. SJEDNICA OPĆINSKOG VIJEĆA OPĆINE PODGORAČ

Nije prihvaćena informacija policije o stanju sigurnosti
Prvi puta ne prihvaćamo informaciju o stanju sigurnosti na području Općine jer smatramo da općina Pod-
gorač nikada nije bila u nesigurnijoj poziciji. Policija trenutno bazira svoj rad na prometu odnosno mjerenju 
brzine i alkoholiziranosti, a ostale stvari koje se događaju na području općine dovele su do zabrinutosti mje-
štana – objasnio je načelnik Đanić

Krajem veljače je održana redovita, 11. 
sjednica Općinskog vijeća Općine Podgo-
rač u aktualnom sazivu. 

Između uobičajenih točaka dnevnog reda 
za ovo doba godine, na dnevnom rede je 
bila i Informacija o stanju sigurnosti na 
području Općine Podgorač za 2022. go-
dinu koje vijećnicima podnosi Policijska 
postaja Našice. Međutim, općinski vijeć-
nici po prvi puta nisu prihvatili podnešenu 
Informaciju o stanju sigurnosti na području 
Općine za 2022. godinu. 

Zašto se to dogodilo objasnio je općinski 
načelnik Goran Đanić:

– Prvi puta ne prihvaćamo informaciju o 
stanju sigurnosti na području Općine jer 
smatramo da općina Podgorač nikada nije 
bila u nesigurnijoj poziciji. Policija tre-
nutno bazira svoj rad na prometu odnosno 
mjerenju brzine i alkoholiziranosti, a ostale 
stvari koje se događaju na području općine 
dovele su do zabrinutosti mještana. Tražit 
ćemo sastanke na nekim višim razinama 

da dođu i upoznaju se sa stanjem jer ispa-
da da je policija ovdje trenutno samo kako 
bi kažnjavala mještane, a ostale stvari koje 
se događaju od pucanja, dovoženja smeća i 
drugog ne rješava pa ispada da može raditi 
tko što hoće. To nije dozvoljeno i to nije si-
gurnost. U 2022. godini imali smo situaciju 
u kojoj je policija gotovo dva mjeseca hva-
tala bjegunca na području općine Podgorač, 
mještani se nisu osjećali sigurno dok je poli-
cija trčala pod naoružanjem. Zar je moguće 
da se jednog bjegunca hvata dva mjeseca? 
O tome želimo napraviti sastanke, koje smo 

već imali s predstavnicima policije, no da-
nas po prvi puta nismo prihvatili ovo izvje-
šće – objasnio je načelnik Đanić. 

U nastavku sjednice vijećnici su prihva-
tili izvješće o radu načelnika za razdoblje 
od srpnja do prosinca 2022. godine kao i 
izvješće o izvršenju godišnjeg plana i pro-
grama rada Općine za proteklu 2022. go-
dinu. Prihvaćeni su i prijedlozi Odluka o 
socijalnoj skrbi na području Općine. 

Također je prihvaćen i prijedlog Programa 
korištenja sredstava ostvarenih od zakupa, 
prodaje, prodaje izravnom pogodbom, pri-
vremenog korištenja i davanja na korište-
nje izravnom pogodbom poljoprivrednog 
zemljišta u vlasništvu države na području 
Općine Podgorač i naknade koja se plaća 
zbog promjene namjene poljoprivrednog 
zemljišta u 2023. godini. 

Na sjednici je donesen Provedbeni plan 
unapređenja zaštite od požara za područje 
Općine u 2023. godini.

Vijećnici zabrinuti za razinu sigurnosti na 
području općine

Krajem veljače u Podgoraču 
je održana izvještajna godišnja 
skupština DVD-a Podgorač. 
Izvješće o radu podnio je pred-
sjednik Josip Mojzeš, nagla-

sivši mnoge aktivnosti i uspje-
he koje je ovo društvo ostvarilo 
u prošloj godini. Izvješće je 
jednoglasno prihvaćeno, kao i 
plan rada i financijski plan za 
ovu godinu. 

Također, prihvaćen je i prijed-
log da se među djelatnostima 
kojima se bavi DVD Podgorač, 
uvrste i one s područja socijal-
nog programa, kako bi se lakše 
javljali na natječaje iz fondova 
EU. Posebne pohvale i čestit-
ke podgoračkim vatrogascima 
uputio je i općinski načelnik 
Goran Đanić. Među ostalim, 
on je naglasio kako se javljaju 
ozbiljne nesuglasice između 
trenutačnog vodstva Vatroga-
sne zajednice Našice i Općine 

Podgorač. Pri tome, od strane 
DVD-a Podgorač i DVD-a Kr-
šinci, pokrenuta je inicijativa o 
osnivanju Vatrogasne zajednice 
Podgorač i to sukladno važećem 
Zakonu o vatrogastvu prema 
kome svaka jedinica lokalne sa-

mouprave ima pravo osnivanja 
vlastite vatrogasne zajednice.

Kako je rečeno, ako se ta inici-
jativa i ostvari, u tom bi slučaju 
osnovala i Interventna postrojba 
DVD-a Podgorač.

Skupština DVD-a Podgorač
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U povodu Dana općine i blagdana sv. Va-
lentina, zaštitnika Općine Podgorač, u pod-
goračkom Vatrogasnom centru održana je 
svečana sjednica Općinskog vijeća. Nakon 
izvođenja Lijepe naše, koju su otpjevale 
članice HKD-a Podgoračani, sjednicu je 
otvorila i nazočne pozdravila Ljiljana Zi-
dar, predsjednica Općinskog vijeća. 
Pozdravne riječi uputio je i načelnik Op-
ćine Goran Đanić, koji je podsjetio na 
najvažnije investicije i projekte koji su re-
alizirani u proteklom razdoblju. Zahvalivši 
svima koji su na bilo koji način pomogli u 
realizaciji, načelnik Đanić je na kraju upu-
tio i prigodnu čestitku svim mještanima za-
željevši im sretan Dan općine. 
Na poziv domaćina, sjednici su nazočili Jo-
sip Miletić, zamjenik osječko-baranjskog 
župana, te saborski zastupnici Vesna Vuče-
milović, Goran Ivanović i Hrvoje Šimić. 

Nastavak suradnje Županije i Općine
Čestitke povodom Dana općine svim mje-
štanima poželio je i Josip Miletić, zamje-
nik župana Osječko-baranjske županije, 
rekavši kako je dugogodišnja suradnja iz-
među općine i županije i na visokoj razini.

– Prije svega želim čestitati svim mješta-
nima općine Podgorač, njihov dan, Dan 

svetog Valentina, ali ovo je i prilika za če-
stitati na svemu onome što je realizirano ne 
samo u protekloj godini, nego i u proteklim 
godinama. Brojni projekti su ostvareni te 
svakako možemo svjedočiti unaprijeđenoj 
kvaliteti života u Podgoraču. Osječko-ba-
ranjska županija podupire općinu, ali i in-
stitucije u našoj nadležnosti. Prije svega, 
to su Županijska uprava za ceste, ali i naše 
obrazovne ustanove i zdravstvene ustano-
ve. Danas možemo posvjedočiti jednom 
kvalitetnom radu i velikim uspjesima, no 

Priznanja zaslužnima
Na kraju sjednice predsjednica Općinskog 
vijeća Ljiljana Zidar uručila je i prigodna 
priznanja. Odlukom Općinskog vijeća Op-
ćine Podgorač, javno priznanje »Nagrada 
Općine Podgorač« za zasluge u promica-
nju humanitarnog djelovanja na području 
Općine Podgorač dobila je Ana Petrunić 
(dobrovoljno dala krv 55 puta) iz Kršinaca. 
Također, javno priznanje »Zahvalnica Op-
ćine Podgorač« za zasluge u promicanju 
humanitarnog djelovanja na području Op-
ćine Podgorač dobio je Dejan Kovačević 
(dobrovoljno dao krv 50 puta) iz Budimaca.
Osim njih, javno priznanje »Zahvalnica Op-
ćine Podgorač« za zasluge u promicanju 
gospodarstva (tradicijskih obrta i zanata) na 

području Općine Podgorač, dobio je Stje-
pan Đanić iz Podgorača.

Veliki broj gostiju
Svečanim sjednicama Općinskog vijeća 
Općine Podgorač, koje se održavaju u po-
vodu Dana općine, već uobičajeno prisu-
stvuje veliki broj gostiju iz drugih sredina. 
Ipak, ove je godine bio uočljivo veliki broj 
onih koji su se odazvali pozivu domaćina.

Pored već spomenutih troje saborskih za-
stupnka, osječko-baranjskog dožupana i 
našičkog gradonačelnika, ove su godine 
Podgoračane došli pozdraviti i grado-
načelnik Grada Donjeg Miholjca Goran 
Aladić, načelnik Općine Bizovac Srećko 
Vuković, načelnik Općine Satnica Đako-
vačka Željko Šimić, načelnik Općine Le-
vanjska Varoš Slavko Tidlačka, načelnik 
Općine Donja Motičina Željko Kovačević, 
načelnik Općine Feričanci Marko Kneže-
vić, načelnica Općine Trnava Irena Mikić 
Brezina, načelnik Općine Marjanci Darko 
Dorkić kao i svi predstavnici vjerskih za-
jednica koje djeluju na području općine 
Podgorač, zatim predstavnici niza institu-
cija, udruga i klubova, gospodarstvenici te 
drugi uvaženi gosti.

Detalj sa svečane sjednice Josip Miletić, osječko-baranjski dožupan Načelnik Đanić sa zastupnicima i dožupanom

SVEČANA SJEDNICA OPĆINSKOG VIJEĆA U POVODU DANA OPĆINE PODGORAČ

Neupitan napredak općine Podgorač 
Danas možemo posvjedočiti jednom kvalitetnom radu i velikim uspjesima, no ono što je najznačaj-
nije je da oni projekti koji su se pripremili su i realizirani – kazao je osječko-baranjski dožupan Josip 
Miletić, obećajući daljnju punu potporu Osječko-baranjske županije prije svega u realizaciji projeka-
ta koji će omogućiti otvaranje novih radnih mjesta, što je ključ razvoja Općine Podgorač.

Načelnik Goran Đanić i zamjenica  
Ljiljana Grbić

Predsjednica Vijeća Ljiljana Zidar uručuje 
priznanje Stjepanu Đaniću, jednom od 
rijetkih preostalih užara u Hrvatskoj

ono što je najznačajnije je da oni projekti 
koji su se pripremili su i realizirani – kazao 
je Josip Miletić, obećajući daljnju punu 
potporu Osječko-baranjske županije prije 
svega u realizaciji projekata koji će omo-
gućiti otvaranje novih radnih mjesta, što je 
ključ razvoja Općine Podgorač. 

Rezultati rada su vidljivi već 
prolaskom kroz općinu
Čestitkama se pridružio i našički gradona-
čelnik Krešimir Kašuba koji je istaknuo 
vrlo dobru suradnju Grada Našica i Općine 
Podgorač, a prigodnim se riječima nazoč-
nima obratila i saborska zastupnica Vesna 
Vučemilović. 
Pohvalivši rad načelnika i njegovih surad-
nika, Vesna Vučemilović naglasila je kako 
su u Podgoraču u proteklom razdoblju 
realizirani brojni projekti čiji se rezultati 
mogu vidjeti prigodom prolaska kroz mje-
sto, a dodatno vesele i novi projekti koji 
će zasigurno omogućiti nova radna mjesta. 



INFORMATIVNI LIST OPĆINE PODGORAČ ׀ 4 OŽUJAK 2023.

Tko se još sjeća kolovoza 2011. 
godine kada su mediji izvješta-
vali o najvećoj suši desetljeća 
koja je tog ljeta pogodila čita-
vu Slavoniju. Govorilo se tada 
o stotinama hektara uništenih 
usjeva soje, kukuruza, šećerne 
repe... Nije tada bilo lako sla-
vonskim poljoprivrednicima, ali 
još je teže bilo većini mještana 
u naseljima općine Podgorač. 
Iako je 21. stoljeće tada već 
dobro ‘zagazilo’, 80 posto sta-
novništva ove općine još uvijek 
nije imalo pitku vodu iz sustava 
vodoopskrbe. 

Dugotrajna suša tada je potpuno 
iscrpila i posljednje zalihe vode 
iz njihovih bunara koji su pre-
sušili, a vode više nije bilo ni 
za ljude, niti za stoku. Općinski 
načelnik Goran Đanić mediji-
ma je prenio krajnje zabrinja-
vajuću situaciju koja je zadesila 
stanovnike općine Podgorač. 
Hitno se tražila pomoć državnih 
vlasti makar s dvije, tri cisterne 

kako bi stanovništvu mogli do-
voziti pitku vodu. Oglasio se tek 
tadašnji predsjednik države Ivo 
Josipović, naložišvi Hrvatskoj 
vojsci da žurno uputi pomoć 
stanovništvu. 

Bio je to okidač koji je puno 
ozbiljnije i, što je najvažnije, 
bitno ubrzao projekt izgradnje 
vodoopskrbnog sustava za sva 
naselja podgoračke općine. Od-
mah se znalo kako to neće biti 
nimalo jednostavan, jeftin niti 
brzi posao budući da se dio na-
selja nalazi u brdskom, a drugi 
dio u izrazito nizinskom dijelu 
općine.
Dobar posao Općine
Točno osam godine poslije tog 
sušnog ljeta, a dvanaest godina 
od prvih radova na početku iz-
gradnje vodovodne mreže, 18. 
listopada 2019. godine, u Po-
ganovcima je održano svečano 
obilježavanje završetka izgrad-
nje vodoopskrbe na području 
Općine Podgorač.

IZ PRIGODNOG GOVORA OPĆINSKOG 
NAČELNIKA GORANA ĐANIĆA U POVODU 

DANA OPĆINE PODGORAČ
(NASTAVAK S PRVE STRANICE.)

Socijalni programi

– Nastojali smo voditi računa i o socijalno najosjetljivijim 
slojevima našeg društva te osiguravamo financijska sredstva 
za novorođenu djecu i sufinanciramo prijevoz učenika sred-
nje škole. Uz redovito stipendiranje deset najboljih studena-
ta svake godine, nagrađujemo i učenike osnovne škole koji 
na kraju školske godine poluče najbolji uspjeh. Od slijedeće 
školske godine općina će snositi i troškove radnih bilježnica 
učenika osnovne škole, za čiju namjenu je u proračunu osi-
gurano 18 tisuća eura. Isto tako, našim najmlađima nastoji-
mo uljepšati dan Sv. Nikole te im općina osigurava prigodne 
poklone. Pet godina za redom sudjelovali smo u projektu 
»Besplatne školske kuhinje« Osječko-baranjske županije te 
zajedno sa županijom osiguravali besplatni obrok učenicima 
osnovne škole.

Pomagali smo i socijalno ugroženim građanima i dugotrajno 
nezaposlenim osobama s našeg područja kroz uključivanje 
općine u nacionalni Program javnih radova, te nagrađiva-
njem naših umirovljenika prigodom blagdana Uskrsa i Boži-
ća, za što svake godine izdvajamo oko 34 tisuće eura. Nada-
lje, prošle godine uspješno je završen projekt »Zaželi« kroz 
koji je bilo zaposleno 28 osoba na dvije godine. 

Kulturna i narodna baština

Podgorač ima bogat kulturni duh –nastavili smo s nizom tra-
dicionalnih manifestacija kojima je Općina glavni pokrovitelj 
i pokretač tih događanja. Osim tradicionalne smotre folklora 
»Oj, jesenske duge noći«, već 16 godina organiziramo »Pod-
goračke ljetne noći«. S obzirom na brojnu posjećenost, kao i 
na pozitivne reakcije sudionika i mještana, ta je manifestaci-
ja postala tradicija i sastavni dio društvenog života naše opći-
ne te će se održavati i ubuduće. Nadalje, 14 godina povodom 
blagdana Uskrsa održavamo »Uskrsni stol u Podgoraču«, a 
od prije dvije godine bogatiji smo za još jednu manifesta-
ciju, a radi se kulturno – gastronomskoj manifestaciji »Stol 
u žetvi«. Sve ove kulturne manifestacije Općina Podgorač 
će i dalje nastojati podupirati putem pokroviteljstva kako bi 
se sačuvala kulturna i narodna baština ovoga podneblja. Sva 
ova događanja i manifestacije ne bi bile moguće bez velikog 
angažmana i truda naših brojnih kulturnih i sportskih udruga, 
čijim se članovima ovim putem od srca zahvaljujem.

Ne mislimo stati s projektima!

Na ovome ne mislimo stati, već za nadolazeće natječaje ima-
mo pripremljene projekte u vrijednosti od oko šest milijuna 
eura, a radi se o rekonstrukciji preostalih nerazvrstanih cesta, 
izgradnji kanalizacijskih mreža te uređaja za pročišćavanje 
otpadnih voda, izgradnji Sportskog centra »Podgorač«, pro-
jektima rekonstrukcije groblja u Podgoraču i pješačkih staza 
u Podgoraču te energetskoj obnovi zgrade općinske uprave 
– izjavio je, između ostalog, načelnik Đanić, naglasivši kako 
je prioritet Općine Podgorač demografska obnova kako bi se 
navedenim mjerama te otvaranjem radnih mjesta zaustavio 
proces iseljavanja.

Iz vremena izgradnje vodovodne mreže

Đanić: Općina se odrekla svih naknada  
za vodovodni priključak!
– Sada, kada su u cijelosti izgrađeni cjevovodi i kada je vodovod 
dostupan ispred svake kuće u svim općinskim naseljima, pozivam 
svako kućanstvo da se priključi na vodovodnu mrežu. Upravo u 
cilju kako bi pomogla svim svojim stanovnicima, Općina Podgorač 
se odrekla svih nekadašnjih naknada za priključak, a samo će se 
Našičkom vodovodu platiti troškovi izvedbe priključnog sata – na-
glasio je načelnik Đanić, pozivajući stanovnike da se priključe na 
vodovodnu mrežu. Uostalom, što je više kućanstava priključeno i 
što je više korisnika, voda iz mreže je svježija. K tome, ne treba 
zaboraviti kako svaka kuća priključena na vodovod, dobija na vri-
jednosti – podsjeća načelnik Goran Đanić.
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ZAŠTO JE VAŽNO PRIKLJUČITI SE NA NOVOIZGRAĐENU VODOVODNU MREŽU

Ne čekajte s novim sušnim 
razdobljima, priključite se odmah!
Tri godine nakon punog završetka izgradnje vodoopskrbne mreže, još je uvijek previše kućanstava 
u podgoračkim naseljima koja nisu priključena na vodovodnu mrežu iako bukvalno svaka kuća ima 
mogućnost neposrednog priključivanja

– Prije gotovo dvanaest godina 
upustili smo se u ovu investici-
ju, koju smo realizirali zajedno 
s Našičkim vodovodom i Hr-
vatskim vodama te uz pomoć 
Osječko-baranjske županije. 
Vrijednost projekta je oko 20 
milijuna kuna, a postavljeno je 
oko 80 kilometara vodovodnih 
cijevi magistralne i sekundarne 
vodovodne mreže na području 
Općine Podgorač – rekao je na-
čelnik Đanić. 

Dobro obavljenim poslom bio 
je zadovoljan i tadašnji osječko-
baranjski dožupan, a sadašnji 
saborski zastupnik Goran Iva-
nović:

– Iako je jedna od manjih opći-
na na području Osječko-baranj-
ske županije, Općina Podgorač 
pokazuje svoju borbenost i 
žilavost jer bez osnovne infra-
strukture nema ostanka na ovim 
područjima. Ova općina doka-
zuje da se i u mala mjesta isplati 
ulagati – poručio je dožupan, 
dodavši kako ova općina sada 
pripada 80-postotnom podru-
čju pokrivenom vodovodnom 
mrežom u Osječko-baranjskoj 
županiji, a projekti će se i dalje 
nastaviti.

Na kraju te svečanosti u Po-
ganovcima, općinski načelnik 
još je jednom pozvao mještane 
na priključenje vodoopskrbnoj 
mreži jer ova investicija nema 
smisla ako se ljudi neće na nju 
priključiti. 

Povoljno do priključka
A, danas, tri godine nakon pu-
nog završetka izgradnje vodo-
opskrbne mreže, još je uvijek 
previše kućanstava u podgorač-
kim naseljima koja nisu priklju-
čena na vodovodnu mrežu iako 
bukvalno svaka kuća ima mo-
gućnost neposrednog priključi-
vanja.

O tome kakva je trenutačna si-
tuacija u vezi priključivanja, 
razgovarali smo u tvrtki Našički 

vodovod. Prema riječima Josi-
pa Mateka, direktora i Damira 
Farkaša, rukovoditelja distri-
bucije, na području podgoračke 
općine duljina javne vodoop-
skrbne mreže iznosi točno 79,3 
kilometra, a kanalizacijske 10,5 
kilometara.

– Podgorač je jedna od rijet-
kih općina u Hrvatskoj u ko-
joj su apsolutno sva naselja 
pokrivena vodoopskrbnom 
mrežom i to unatrag desetak 
godina. Zaista, svaka čast na-
čelniku na takvom upornom 
investicijskom zahvatu – ista-
knuo je Farkaš.

Nažalost, gotovo pola kućansta-
va u naseljima podgoračke op-
ćine još uvijek nisu motivirana 
željom za priključenjem na vo-
dovodnu mrežu.

Konkretno, od oko 900 kućan-
stava, na vodovodnu mrežu je 
trenutačno priključeno njih 461, 
te još 53 gospodarska subjekta. 
Neki se još uvijek zadovolja-
vaju vodom iz svojih bunara. 
Istina je kako je takva voda za 
njih potpuno besplatna, no tu 
postoje dva moguća ozbiljna 
problema. Prvi je upitna kvali-
teta takve vode za piće, a dru-
gi – što ako opet uslijede sušna 
razdoblja o kakvim stalno upo-
zoravaju klimatolozi. U takvoj 
situaciji vodovodni priključak 
se ne može ugraditi »preko 
noći«. Pogotovo ako mnoga 
kućanstva istovremeno podne-
su takav zahtjev.
Voda iz bunara svakako je be-
splatna i ona može poslužiti 
kao tehnička voda, kao voda za 

zalijevanje biljaka i slične po-
trebe. No, jedino voda iz vodo-
vodne mreže jamči zdravstvenu 
ispravnost i, ono što je jedanko 
važno – ta je voda dostupna u 
svim vremenskim uvjetima.
Neki se pravdaju troškovima 
vodovodnog priključaka. Me-
đutim, kako ističu u Našičkom 
vodovodu, ti su troškovi za 
potrošače zaista svedeni na mi-
nimum i odnose se isključivo 
na troškove rada zaposlenika i 
ugrađene opreme.
– Cijena priključka je trenutno 
oko 2.000 kuna, a nakon uskla-
đivanja će biti oko 350 eura. K 
tome, taj se iznos može platiti 
na 12 mjesečnih obroka i zaista 
smo spremni svakom potrošaču 
maksimalno izaći u susret – na-
vodi direktor Matek.Nije pametno čekati da bunari presuše

Josip Matek, direktor Našičkog 
vodovoda

Damir Farkaš, voditelj distribucije 
u Našičkom vodovodu

Planovi daljnjih 
investicija
Kako ističu u Našičkom vodo-
vodu, završetkom vodovodne 
mreže, nisu završeni svi po-
trebni poslovi jer su preosta-
li poslovi izgradnje sustava 
odvodnje. Riječ je o sustavu 
koji je znatno kompleksiji od 
vodovodnog, a time i znatno 
skuplji.

– Prvi je na redu uređaj za 
pročišćavanje otpadnih voda 
u naselju Podgorač. Taj je 
projekt prijavljen za financi-
ranje iz fonda Nacionalnog 
plana oporavka i otpornosti 
(NPOO), a njegova je proci-
jenjena vrijednost 2,5 milijuna 
eura – kaže direktor Matek.

Planovi daljnjih investicija 
obuhvaćaju izgradnju uređa-
ja za pročišćavanje otpadnih 
voda aglomeracije Podgorač, 
dovršetak izgradnje kana-
lizacijske mreže za naselja 
Stipanovci i Razbojište, kao i 
izrada projektne dokumenta-
cije kanalizacijske mreže za 
naselja Bijela Loza, Budimci 
i Poganovci.
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Kao što je i tijekom prošle go-
dine najavljivao općinski na-
čelnik Goran Đanić, krajem 
prošle godine je i ostvario. 
Naime, Općina Podgorač sred-
stvima vlastitog proračuna u 80 
postotnom iznosu je financirala 
nabavu tri kombi vozila marke 
Renault za dobrovoljna vatro-
gasna društva iz Podgorača, 
Stipanovaca i Kršinaca.

Uoči proteklih božićnih blag-
dana, načelnik Općine Pod-
gorač Goran Đanić, uručio je 
ključeve kombi vozila za po-
trebe dobrovoljnih vatrogasnih 
društava Podgorač, Stipanovci 
i Kršinci. 

Iz izvornog proračuna Općine 
Podgorač za nabavku tri kombi 
vozila izdvojeno je gotovo 400 

tisuća kuna, što je oko 80 posto 
potrebnih sredstava, a čime je 
nastavljeno sustavno ulaganje 
u vatrogastvo na području Op-
ćine Podgorač. Preostali dio 
potrebnih sredstava financirala 
je Osječko-baranjska županija 
i sama dobrovoljna vatrogasna 
društava. 

Kombi vozila preuzeli su Josip 
Mojzeš, predsjednik DVD-a 
Podgorač, Vlatko Gašić, pred-
sjednik DVD-a Stipanovci i 
Zlatko Štefančić predsjednik 
DVD-a Kršinci. 

Zahvaljujući se na vrijednoj 
donaciji koju su primili u vri-
jeme darivanja, vatrogasci su 
istaknuli kako će kombi vozila 
osim za potrebe vatrogasnih in-
tervencija i odlazaka na natje-

FOTOVIJEST

Načelnik Đanić 
s ministricom 

Vučković
Početkom ožujka, načelnik Općine Podgorač, 
Goran Đanić, održao je u Zagrebu radni sa-
stanak s ministricom poljoprivrede, Marijom 
Vučković.

Središnje teme razgovora bile su stanje poljo-
privrednog zemljišta, kao i skorašnje raspisiva-
nje natječaja o zakupu i prodaji poljoprivred-
nog zemljišta.

OPĆINA PODGORAČ NASTAVILA SUSTAVNA ULAGANJA U VATROGASTVO

Kombi vozila za vatrogasce 
Podgorača, Stipanovaca i Kršinaca
Općina Podgorač sredstvima vlastitog proračuna u 80 postotnom iznosu je financirala nabavu tri kom-
bi vozila marke Renault za dobrovoljna vatrogasna društva iz Podgorača, Stipanovaca i Kršinaca

Tri vatrogasna kombija Ključeve kombija za DVD Kršince, preuzeo je predsjednik Zlatko Štefančić

Čelništvo općinskih vatrogasaca s načelnikom Đanićem

canja, koristiti i ostali članovi 
zajednice. 

Te njihove riječi upravo se 
ostvaruju ovih dana kada 
će kombi DVD-a Podgorač 
svakodnevno tijekom deset 
tjedana besplatno prevozi-

ti djecu, sudionike vrtićke 
predškole, a kombiji DVD-a 
Podgorač i DVD-a Kršinci 
će sredinom travnja obaviti 
prijevoz vrtićke djece na ka-
zališnu predstavu u osječko 
Dječje kazalište.
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POTPISANI UGOVORI O FINANCIRANJU PROJEKATA I PROGRAMA RADA UDRUGA KOJE 
DJELUJU NA PODRUČJU OPĆINE PODGORAČ

93.000 eura za rad udruga
Drago mi je što smo uspjeli osigurati sredstva kojima udruge mogu nesmetano funkcionirati na go-
dišnjoj razini. Naravno da nikada nema dovoljno sredstava za one koji ambiciozno postavljaju, ali i 
izvršavaju svoje programe. Međutim, valja znati kako nije preporučljivo da Općina bude jedini finan-
cijer svih programa, niti to Općina realno može. Oni ambiciozniji trebaju potražiti i neke druge izvore 
financiranja – istaknuo je općinski načelnik Goran Đanić
Sukladno kalendarskim obve-
zama, početkom godine Opći-
na Podgorač organizira potpi-
sivanje Ugovora o financiranju 
institucionalne podrške za pro-
vedbu projekata ili programa 
rada udruga. 

Stoga je tim povodom 1. ožuj-
ka u prostorijama Općine Pod-
gorač upriličeno svečano potpi-
sivanje Ugovora o financiranju 
institucionalne podrške za pro-
vedbu projekata ili programa 
rada udruga u 2023. godini iz 
izvornih sredstava općinskog 
proračuna. Radi se o ukupno 
93 tisuće eura, što za malu op-
ćinu poput Općine Podgorač, 
predstavlja veliki financijski 
zalogaj. 

Udruge su bogatstvo 
općine
Pozdravljajući predstavnike 
udruga, općinski načelnik Go-
ran Đanić istaknuo je kako je 
potpisan ugovor s 21 udrugom 
koje djeluju na području općine 
Podgorač. Tim sredstvima su 
obuhvaćeni vatrogasci, sport, 
kultura, lovstvo i ostale udru-
ge različitih djelatnosti, rekao 
je Đanić, dodajući kako su sve 
te udruge veliko bogaststvo op-
ćine Podgorač. U sklopu toga 
je i pet kulturnih programa, 
odnosno manifestacija koje se 
organiziraju tijekom godine na 
području općine i koje su, sva-
ka za sebe, određeni brend svih 
mještana podgoračke općine 
prepoznatljiv širom Osječke-
baranjske županije pa i šire. 

– Drago mi je što smo uspje-
li osigurati sredstva kojima 
udruge mogu nesmetano funk-
cionirati na godišnjoj razini. 
Naravno da nikada nema do-
voljno sredstava za one koji 
ambiciozno postavljaju, ali 
i izvršavaju svoje programe. 
Međutim, valja znati kako nije 
preporučljivo da Općina bude 
jedini financijer svih programa, 

niti to Općina realno može. Oni 
ambiciozniji trebaju potražiti i 
neke druge izvore financiranja. 
Ipak, nakon niza održanih kon-
zultacija s udrugama, nastojali 
smo pronaći formulu koja sve 
zadovoljava u smislu ostvari-
vanja normalnog funkcionira-
nja, odnosno godišnjeg rada 
udruga. Naime, nije jednostav-
no na godišnjoj razini osigurati 
financiranje pet dobrovoljnih 

vatrogasnih društava, pet nogo-
metnih klubova, četiri lovačka 
društva, programe već tradici-
onalnih kulturnih i folklornih 
događanja, ali i brojne udruge i 
društva koje nisu registrirane u 
našoj općini, ali njihovi članovi 
djeluju na području naše opći-
ne i dio njihovih programa se 
događa na našem području što 
je izrazito pozitivno – istaknuo 
je načelnik Đanić.

On je ponovio kako se radi o 
93.000 eura izvornih općinskih 
sredstava, ali je pozvao sve 
udruge da prate mnoge natječa-
je Osječko-baranjske županije, 
ali natječaje s raznih ministar-
stava s nacionalne razine, kako 
bi i na taj način mogle dobiti 
određena financijska sredstva.

Neki novi izazovi
U ime udruga, zahvalila se 
predsjednica HKD-a Podgora-
čani Zdenka Vukomanović.

– Mi u HKD Podgoračani želi-
mo biti realni. Dobivenim sred-
stvima uspjevamo odraditi sve 
programe i dogovorene mani-
festacije. Na inicijativu naših 
sumještana nastojat ćemo ob-
noviti i neke davno zaboravlje-
ne programe. Također, imamo 
sve više poziva za gostovanjem 
našeg društva diljem Slavonije 
i Hrvatske. Sve su to neki novi 
izazovi na koje ćemo nastojati 
odgovoriti dostojno našoj tra-
diciji i ciljevima kojima teži-
mo, ali i realnosti s kojom se 
svaki dan susrećemo – izjavila 
je Vukomanović.

Potpisivanje Ugovora o financiranju institucionalne podrške za provedbu projekata ili programa rada udruga

Goran Đanić i Zdenka Vukomanović
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U proteklom razdoblju, napustili su nas naši sli-
jedeći donedavni sumještani:

1. Slavica Blažević, sahranjena 23. prosin-
ca 2022. godine na groblju u Stipanovcima 
(Svih Svetih),

2. Miroslava Bojanić, sahranjena 27. prosin-
ca 2022. godine na groblju u Budimcima 
(Tihi gaj),

3. Katica Kovač, sahranjena 28. prosinca 
2022. godine na groblju u Ostrošincima (Sv. 
Josipa),

4. Delfa Abramović, sahranjena 29. prosinca 
2022. godine na groblju u Razbojištu (Sv. 
Ivana),

5. Miroslav Kovačić, sahranjen 2. siječnja 
2023. godine na groblju u Stipanovcima 
(Svih Svetih),

6. Andrija Brblić, sahranjen 4. siječnja 2023. 
godine na groblju u Podgoraču (Sv. Nikole),

7. Kata Hmura, sahranjena 5. siječnja 2023. 
godine na groblju u Podgoraču (Sv. Nikole),

8. Slavica Gracer, sahranjena 19. siječnja 
2023. godine na groblju u Podgoraču (Sv. 
Nikole),

9. Liza Kusturić, sahranjena 20. siječnja 
2023. godine na groblju u Poganovcima 
(Sv. Ilije i Sv. Ivana Nepomuka),

10. Cecilija Varga, sahranjena 21. siječnja 
2023. godine na groblju u Podgoraču (Sv. 
Nikole),

11. Tomislav Čiček, sahranjen 28. siječnja 
2023. godine na groblju u Stipanovcima 
(Svih Svetih),

12. Petar Oskomić, sahranjen dana 30. siječ-
nja 2023. godine na groblju u Podgoraču 
(Sv. Nikole),

13. Duško Ličina, sahranjen 20. veljače 2023. 
godine na groblju u Bijeloj Lozi (Male Go-
spojine),

14. Ivan Kolonić, sahranjen dana 21. veljače 
2023. godine na groblju u Stipanovcima 
(Svih Svetih),

15. Dragica Kezerle, sahranjena 23. veljače 
2023. godine na groblju u Kršincima (Sv. 
Ane),

16. Radojka Ličina, sahranjena 6. ožujka 
2023. godine na groblju u Ostrošincima (Sv. 
Josipa)

17. Branimir Dušić, sahranjen 15. ožujka 
2023. godine na groblju u Budimcima (Tihi 
gaj).

PREMINULI SUMJEŠTANI

Do zaključenja ovog broja Informativnog lista 
Općine Podgorač, na području općine rođeno 
je šestero naših novih sumještana. Njihovim je 
roditeljima iz općinskog proračuna isplaćena po-
moć za novorođeno dijete u iznosu od 150 eura.
1. Lucija Levačić, rođena 2. prosinca 2022. go-

dine, kćerka Domagoja i Sanje iz Kelešinke,
2. Lana Đanić, rođena 19. prosinca 2022. go-

dine, kćerka Karla i Vedrane iz Podgorača,
3. Ivica Đanija, rođen 18. prosinca 2022. go-

dine, sin Ivice Đanije i Adrijane Parapatić iz 
Podgorača,

4. Lana Kovačić, rođena 15. prosinca 2022. 
godine, kćerka Marka Kovačića i Marije Gu-
bić iz Podgorača,

5. Lucija Paulić, rođena 15. studenoga 2022. 
godine, kćerka Matije i Jasmine iz Podgorača,

6. Šimun Puhanić, rođen 30. siječnja 2023. 
godine, sin Marka i Marije iz Stipanovaca.

Roditeljima čestitamo, a djeci želimo sretno i 
zdravo djetinjstvo.

NAŠI NOVI SUMJEŠTANI

ŽUPA PRESVETOGA TROJSTVA BUDIMCI

Raspored obreda i misnih slavlja o Uskrsu

ŽUPA SVETOG NIKOLE BISKUPA PODGORAČ

Raspored obreda i misnih slavlja o Uskrsu
Vazmeno trodnevlje 
– Veliki četvrtak – misa večere Gospodnje 

u 19.00 sati. 
– Veliki petak – obredi muke Gospodnje u 

18.00 sati. 
– Velika subota – vazmeno bdjenje u 

20.00 sati. 
 (sve u Podgoraču)

Na dan Uskrsa 
– 7.30 Podgorač (blagoslov jela i misa) 
– 8.30 Stipanovci
– 9.45 Razbojište
– 11.00 Podgorač 
Uskrsni Ponedjeljak 
– 8.30 Kršinci
– 9.45 Ostroišinci 
– 11.00 Podgorač
– 18.00 Ledenik 
Blagoslov jela na Veliku subotu 
– 11.00 Kršinci
– 11.15 Stipanovci
– 11.30 Ostrošinci
– 11.45 Razbojište 
– 12.30 Ledenik

Dežurstvo članova DVD na Božjem 
grobu 
I ove godine članovi DVD društava sa naše 
župe držati će počasnu stražu na Božjem 
grobu. Bdijenje na Božjem grobu biti će u 
večernjim satima Velikog petka po slijede-
ćem rasporedu; 

– 20.30–21.30 DVD Kršinci i vjernici iz 
Kršinaca; DVD Ledenik i vjernici iz Le-
denika; vjernici iz Ostrošinaca. 

– 21.30–22.30 DVD Podgorač i vjernici iz 
Podgorača; DVD Razbojište i vjernici iz 
Razbojišta; vjernici iz Bijele Loze. 

– 22.30–23.30 DVD Stipanovci i vjernici 
iz Stipanovaca; vjernici iz Kelešinke. 

Vazmeno trodnevlje 
– Veliki četvrtak – misa večere Gospodnje 

u 20.00 sati (Budimci) 
– Veliki petak – Križni put u 9.00 sati, a 

obredi Velikog petka u 18.00 sati (Bu-
dimci) 

– Velika subota – blagoslov jela u Budim-
cima u 18.00 sati, a sveta misa Uskrsnog 
bdjenja u Budimcima u 20.00 sati.

Na dan Uskrsa 
– 10.00 sati – sveta misa u Poganovcima
– 11.00 sati – sveta misa u Budimcima

U organizaciji našičkog Cr-
venog križa sredinom ožujka 
je u prostorijama stipanovač-
ke Područne škole, održana 
akcija dobrovoljnog dariva-
nja krvi. Akciji je pristupio 
41 darivatelj, a krv je dariva-
lo 39 osoba. Tom je prigodom 
krv prvi puta darivao Damir 
Štefančić iz Kršinaca. Inače, 
rekorder ove akcije je Antun 
Mlinarić iz Podgorača koji je 
95 puta darovao krv.

FOTOVIJEST

Dobrovoljno darivanje krvi
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NASTAVAK SURADNJE OPĆINE PODGORAČ I DJEČJEG VRTIĆA ZVONČIĆ

Kreće nova sezona predškole  
za podgoračku djecu

Općina Podgorač kao pokrovitelj i HKD »Podgoračani« kao organi-
zator i ove će godine na Mladi Uskrs – 16. travnja – organizirati tra-
dicionalnu gastromanifestaciju »Uskrsni stol u Podgoraču«. Da nije 
bilo dva uzastopna »koronarna proljeća», bio bi to 15. Uskrsni stol. 

Ovogodišnji Uskrsni stol trebao bi započeti u 18 sati i to u velikoj 
dvorani podgoračkog Vatrogasnog centra. Kako neslužbeno dozna-
jemo, uz domaćine – HKD Podgoračani – uskršnje delicije, običaje i 
tradiciju, prikazati će još četiri društva iz đakovačkog, valpovačkog, 
brodskog i vrbovečkog kraja.

I, kako je to već uobičajeno kada su poznate podgoračke manife-
stacije u pitanju, nakon službenog dijela, slijedi zabavna večer uz 
provjerene tamburaške glazbenike.

Uskrsni stol u Podgoraču 16. travnja S prošlogodišnjeg Uskrsnog stola

Kao i mnogih godina ranije, i 
ove godine započinje program 
predškole za djecu koja će od 
rujna krenuti u osnovnu školu. 
Program predškole namijenjen 
je djeci koja ne pohađaju redo-
viti vrtićki program.

Naravno, zahvaljujući Opći-
ni Podgorač i Dječjem vrtiću 
Zvončić, i mališani iz naselja 
koja spadaju u općinu Podgo-
rač, imaju prigodu sudjelovati 
u tom vrijednom programu. 

Odlična priprema djece za 
školu
– Dječji vrtić Zvončić iz Naši-
ca, organizira program predš-
kole u Našicama i u područnom 
vrtiću Podgorač, koji obuhva-
ća djecu iz svih devet naselja 
podgoračke općine. Program 
počinje 3. travnja i traje do 9. 
lipnja, a kroz tih deset tjedana, 
djeca će biti pridružena onima 
koji su već u primarnom vrtić-
kom programu. Takav pristup 
djeci kroz igru i učenje poma-
že socijalizaciji kako bi se što 
spremnija uključila u budući 
školski program – istaknula je 
Snježana Kanđera, ravnatelji-
ca Dječjeg vrtića Zvončić.

Ravnateljica pri tome ističe za-
dovoljstvo suradnjom s Opći-
nom Podgorač i općinskim na-
čelnikom Goranom Đanićem:

– Općina u cjelosti financira 
troškove ovog programa za dje-
cu sa svog područja. K tome, 
Općina Podgorač je s tamoš-
njim DVD Podgorač dogovo-
rila besplatan prijevoz djece od 
mjesta njihova stanovanja do 
vrtića u Podgoraču. To je oso-
bito važno s aspekta sigurnosti 

djece jer ove godine imamo 
polaznike programa predškole 
koji se prevoze iz Stipanovaca, 
Poganovaca i Budimaca. Time 
je za svako dijete osiguran be-
splatan prijevoz u pratnji odgo-
jiteljice – objasnila je Kanđera.

Značajna pomoć 
vatrogasaca djeci
Općina Podgorač već niz go-
dina podupire ovakve progra-
me namijenjene najmlađim 
mještanima. Dio je to mnogih 
socijalnih, ali i demografskih 
mjera usmjerenih ka najmlađoj 
populaciji.

– U tom kontekstu sam po-
sebno zadovoljan što je DVD 
Podgorač i ove godine pristao 
svojim kombi vozilom potpu-
no besplatno izvršavati prije-
voz djece s područja naše op-
ćine od mjesta njihova stano-
vanja do prostora podgorač-
kog dječjeg vrtića. To je naša 
pomoć realizaciji programa 
predškole, ali i izravna pomoć 
djeci i njihovim roditeljima. 
Time su podgorački vatrogasci 
pokazali veliko razumijevanje, 
ali i socijalnu osjetljivost za 
djelovanje u svojoj zajednici 
– naglasio je općinski načelnik 
Goran Đanić.

Program počinje 3. travnja i traje do 9. lipnja, a 
kroz tih deset tjedana, djeca će biti pridružena 
polaznicima primarnog programa. Takav pristup 
djeci kroz igru i učenje pomaće socijalizaciji kako 
bi se što spremnija uključila u budući školski 
program – istaknula je Snježana Kanđera, ravna-
teljica Dječjeg vrtića Zvončić

Radni sastanak načelnika Đanića sa Snježanom Kaneđra, 
ravnateljicom DV Zvončić i predagoginjom Marinom Lazar

Kombijima DVD-a 
Podgorač i Kršinci 
osiguran prijevoz 
djece i u osječko 
Dječje kazalište
Približno 200 djece koji poha-
đaju programe našičkog DV 
Zvončić, uključujući i djecu iz 
podgoračkog područnog vrtića, 
18. travnja će posjetiti osječko 
Dječje kazalište i nazočiti ka-
zališnoj predstavi. Svoj zna-
čajni doprinos i ovoj akciji dat 
će opet vatrogasci s područja 
podgoračke općine. Naime, 
DVD Podgorač i DVD Kršinci 
svojim će kombi vozilima tom 

prigodom besplatno u Osijek 
prevesti polaznike područnog 
dječjeg vrtića iz Podgorača.

Još jedna velika pohvala za 
DVD Podgorač i DVD Kršinci!

Načelnik Đanić i predsjednik 
DVD-a Podgorač Josip 
Mojzeš potvrdili suradnju oko 
prijevoza djece
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PODGORAČKA ŠKOLA JE BILA DOMAĆIN MEĐUOPĆINSKE SMOTRE LIDRANO 2023.

Najbolji izborili nastup na Županijskoj smotri
Više od 130 sudionika: učenika, njihovih mentora i članova povjerenstva iz 15 osnovnih škola na-
šičkog, valpovačkog i miholjačkog područja došlo je u podgoračku školu gdje su se natjecali u pet 
kategorija ove tradicionalne smotre

Izložba likovnih radova 
darovitih učenika u Osijeku
Povodom Međunarodnog dana darovitih (21. ožujka), u osječkom 
Kulturnom centru otvorena je likovna izložba darovitih učenika i nji-
hovih mentora. Organizator izložbe je Osječko-baranjska županija 
u suradnji sa Županijskim stručnim vijećem učitelja likovne kulture 
Osječko-baranjske županije. Cilj izložbe je prezentirati učeničku li-
kovnu darovitost i kreativnost te osvijestiti važnost stvaranja krea-
tivnih sadržaja vezanih za materijalnu baštinu. Izloženo je 38 uče-
ničkih radova (uzrast od 5. do 8. razreda) iz svih dijelova županije.

Našu školu predstavljale su učenica Lena Ivančić i šestog razreda 
i nastavnica likovne kulture Mirela Blažević. 

Osnovna škola Hinka Juhna 
u Podgoraču bila je početkom 
veljače mjesto gdje je održana 
Međuopćinska smotra LiDra-
No 2023. – Smotra literarnog, 
dramsko-scenskog i novi-
narskog stvaralaštva učenika 
osnovnih škola.

Više od 130 sudionika
Tim povodom, više od 130 su-
dionika: učenika, njihovih men-
tora i članova povjerenstva iz 15 
osnovnih škola našičkog, valpo-
vačkog i miholjačkog područja 
došlo je u podgoračku školu 
gdje su se natjecali u pet kate-
gorija ove tradicionalne smotre. 

Uz domaćine, učenike OŠ Hin-
ka Juhna, na smotri su nastu-
pili učenici osnovnih škola iz 
Belišća, Valpova, Podravskih 
Podgajaca, Donjeg Miholjca, 
Magadenovca, Bizovca, Vilje-
va, Koške, Našica, Feričanaca 
i Đurđenovca, a natjecali su se 
u pet kategorija: Dramsko-scen-
ski izraz (pojedinačni i skupni 
nastupi), Radijski iskaz, Novi-
narski izraz i Literarni izraz.

Uz izraze dobrodošlice i želje 
za dobrim uspjesima, učenici-
ma i njihovim mentorima obra-
tili su se Zdenka Vukoma-
nović, ravnateljica OŠ Hinka 
Juhna, potom Marija Varga, 
predsjednica međuopćinskog 
povjerenstva, te Goran Đanić, 
načelnik Općine Podgorač, koji 
je tom prigodom izrazio zado-
voljstvo što je podgoračka ško-
la domaćin tako vrijedne smo-
tre učeničkog stvaralaštva. 

Tko su bili najbolji?
Ova međuopćinska smotra je 
završila proglašenjem pobjed-
nika u svim kategorijama, od-
nosno onima koji su ostvarili 
pravo za sudjelovanjem na Žu-
panijskoj razini.

Tako su u kategoriji literar-
nog stvaralaštva, prema odluci 
prosudbenog povjerenstva, za 
Županijsku smotru odabrani 
učenici osnovnih škola iz Đur-
đenovca, Podgorača, Feriča-
naca, Podravskih Podgajaca, 
Koške te iz OŠ Dore Pejačević 
iz Našica.

U kategoriji novinarskog izra-
za učenici iz Donjeg Miholjca, 
Magadenovca, Feričanaca i iz 
OŠ Dore Pejačević iz Našica.

U skupnom dramsko-scen-
skom stvaralaštvu prosudbeno 
povjerenstvo odlučilo je da na 
Županijsku smotru idu učeni-
ci osnovnih škola iz Bizovca, 
Donjeg Miholjca i Belišća dok 

su u kategoriji pojedinačnog 
dramsko-scenskog izraza oda-
brane osnovne škole iz Đurđe-
novca, Podravskih Podgajaca i 
Belišća.

U kategoriji radijskog stva-
ralaštva na županijskoj razini 
nastupili su učenici osnovne 
škole iz Valpova s radijskom 
emisijom »Sarkazam«.

Dvoje podgoračkih 
učenika na 
Županijskoj smotri 
LiDraNo 2023.
Krajem veljače, u osječkoj 
Osnovnoj školi Grigor Vitez, 
održana je Županijska smotra 
LiDraNo 2023., na kojoj je su-
djelovalo dvoje učenika naše 
škole predstavivši se u katego-
riji Literarnoga stvaralaštva. 

Tena Majačić, učenica 3. razre-
da, čija je mentorica učiteljica 
Milica Ivančić, predstavila se 
pjesmom pod nazivom Maca. 

Teo Szili, učenik 4. razreda, 
pod mentorstvom učiteljice So-
fije Hendrih, predstavio se pje-
smom Sreća.

Mladi podgorački literati sa 
svojim mentoricama

Veliko zanimanje za izložbu u Kulturnom centru Osijek
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OPĆINA PODGORAČ PARTNER PROJEKTA »EU PETICA«

Zdravije životne navike su 
važan zalog za budućnost
Partnerstvo na EU projektu PETICA Hrvatskog liječničkog zbora, koji promovira zdravlje i prevenira 
pretilost – drugu pandemiju 21. stoljeća, bio je logičan korak, ali i izrazito zadovoljstvo – rekao je 
Goran Đanić, načelnik Općine Podgorač

»PETICA-igrom do zdravlja« javnozdrav-
stveni je program čiji je cilj prevencija 
pretilosti u djece. Tijekom školske godine 
2022./2023. PETICA, nakon devet godina 
provedbe u zagrebačkim osnovnim škola-
ma, postaje EU PETICA te iz grada odlazi 
na selo, a projekt provode Hrvatski liječ-
nički zbor i partner Općina Podgorač.

Stručnim skupom za učitelje održanim kra-
jem siječnja online, službeno je obilježen 
početak provedbe ovog važnog projekta 
koji uz potporu Europskog socijalnog fon-
da obuhvaća deset škola, a okupit će preko 
četiri stotine sudionika na području Slavo-
nije, Dalmacije i Like.

Pretila djeca postaju pretili ljudi
– U Hrvatskom liječničkom zboru ponosni 
smo što se naš javnozdravstveni program 
PETICA-igrom do zdravlja, prvi put nakon 
devet godina od pokretanja širi diljem Re-
publike Hrvatske. Potrebno je djelovati od 
malih nogu obzirom da znamo kako 55 po-
sto pretile djece postaju pretili adolescen-
ti, a 80 posto pretilih adolescenata postaju 
pretile odrasle osobe – poručila je Sara 
Cobal, magistrica nutricionizma, vodite-
ljica projekta PETICA-igrom do zdravlja 
Hrvatskog liječničkog zbora.

Pretilost je druga pandemija 21. 
stoljeća
Općina Podgorač – jedna od najuspješni-
jih općina na području Osječko-baranjske 
županije po povlačenju sredstava iz Europ-

skih fondova partner je projekta EU PETI-
CA-igrom do zdravlja. 

– Misija Općine Podgorač je unapređe-
nje kvalitete života svojih stanovnika, pri 
čemu se naglasak stavlja na unapređenje 
društvenog standarda poticanjem razvoja 
obrazovanja, kulture, zdravstva i socijalne 
zaštite. Slijedom navedenog, partnerstvo 
na EU projektu PETICA Hrvatskog liječ-
ničkog zbora, koji promovira zdravlje i 
prevenira pretilost – drugu pandemiju 21. 
stoljeća, bio je logičan korak, ali i izrazito 
zadovoljstvo – rekao je Goran Đanić, na-
čelnik Općine Podgorač.

Učenje kroz igru
Program EU PETICA će na zabavan način 
učiti djecu o zdravim prehrambenim na-
vikama i načinu života, a program će pro-
voditi učitelji u školama tijekom nastave. 
Kako bi djeci bilo lakše usvojiti gradivo, 
pripremljeni su materijali koji će osigurati 
učenje kroz igru. Budući da se zdrave na-
vike stječu kod kuće, neophodno je da se u 
cijeli program uključe i roditelji koji će ta-
kođer dobiti materijale pripremljene upra-
vo za njih te će sudjelovati na kreativnim 
radionicama.

– Zahvaljujući bespovratnim sredstvima 
Europskog socijalnog fonda, PETICA će 
proširiti svoje dosadašnje aktivnosti za 
suzbijanje pretilosti te će u ovoj školskoj 
godini provesti više od 2.700 predavanja i 
radionica namijenjenih za 1.600 osnovnoš-
kolaca u 28 škola diljem Republike Hrvat-
ske. Zdravije životne navike predstavljaju 
važan zalog za budućnost s manjim bre-
menom kroničnih nezaraznih bolesti, PE-
TICA ih stvara – zaključila je Sara Cobal.

Korisno za djecu, ali i 
roditelje
– Budući da aktualni podaci na razini 
Europske unije nažalost pokazuju kako 
smo jedna od najpretilijih nacija u EU, 
svakako se radi o korisnom projeku koji 
donosi edukaciju o zdravoj ishrani i nači-
nu života. Kroz ovaj projekt djeca putem 
edukacije, ali i igre, mogu puno toga na-
učiti, a preko djece i njihovi roditelji. To 
je osobito važno jer mnogi možda nisu 
ni razmišljali o značaju ishrane za zdrav 
život – istaknula je ravnateljica Osnovne 
škole Hinka Juhna, Zdenka Vukomano-
vić, zahvaljujući Općini Podgorač što se 
odlučili biti partner ovome projektu.

Tko sudjeluje u projektu
U projektu sudjeluju učenici drugih razreda 
sedam osnovnih škola s područja Osječ-
ko-baranjske županije: OŠ Hinka Juhna 
Podgorač, OŠ Drenje, OŠ Jagodnjak, OŠ 
Silvija Strahimira Kranjčevića iz Levanjske 
Varoši, OŠ Draž, OŠ Josipa Jurja Stro-
ssmayera Trnava i OŠ Ante Starčevića Vi-
ljevo, a Liku i Dalmaciju predstavljaju OŠ 
Silvija Strahimira Kranjčevića iz Lovreća, 
OŠ Ivana Gorana Kovačića Cista Velika i 
OŠ Kralja Tomislava iz Udbine.

Cjeloživotne zdravije navike
Učenici drugih razreda spomenutih škola 
će kroz 10 predavanja i radionica posve-
ćenih pravilnoj prehrani i tjelesnoj aktiv-
nosti imati prilike naučiti više o stvaranju 
cjeloživotnih zdravijih navika. Predavanja 
i radionice provode njihovi učitelji uz po-
moć novih edukativnih materijala i drugih 
nastavnih pomagala.

Budući da se zdrave navike stječu kod 
kuće, u cijeli program bit će uključeni i ro-
ditelji kojima su također dostavljeni materi-
jali pripremljeni upravo za njih. Osim toga, 
imat će prilike sudjelovati na pet kreativnih 
radionica koje će im pomoći da zdrave na-
vike lakše uklope u svakodnevni život.

Igrom do zdravlja

Zdrava djeca – zdravi ljudi

Sara Cobal, voditeljica projekta PETICA-
igrom do zdravlja Hrvatskog liječničkog zbora



ŠTO SE JEDE U ŠKOLI?

Dug je put do zdravih prehrambenih navika

Vrijeme zdravih obroka Suvremeno opremljena školska kuhinja

S prvim danom školske godine 
u 2023. godini, u čitavoj Hr-
vatskoj je započeo nacionalni 
projekt besplatnog školskog 
obroka za sve osnovnoškolce. 
Za osnovne škole s područja 
Osječko-baranjske županije to 
zapravo nije ništa novo jer se 
ovdje od ranije provodi projekt 
‘Školski obrok za sve‘ kojim se 
osigurava besplatan obrok svim 

učenicima u županiji. Naravno, 
ništa nije besplatno jer se radi o 
sredstvima iz proračuna u koje-
ga izdvajaju svi zaposleni, ali se 
definitino radi o dobrom projek-
tu. Kako u socijalnom, tako i u 
edukativnom smislu. 

O tome kako to zapravo izgleda 
u praksi, kako reagiraju učenici 
u našoj Osnovnoj školi Hinka 
Juhna u Podgoraču, što najviše 
vole, a što nešto manje – vrlo 
zanimljivo je prikazano na služ-

benoj internetskoj stranici ško-
le. Naime, webnovinari 6a i 7a 
razreda pripremili su vrlo cje-
lovit novinarski materijal koji 
obuhvaća tekst, fotografije, ali i 
video materijal o školskoj kuhi-
nji. Ovaj vrijedni uradak djelo-
mično donosimo i u Informativ-
nom listu Općine Podgorač:

– Početkom 2023. svi učenici 
osnovnih škola u Hrvatskoj u 
svojim su školama počeli do-
bivati besplatan školski obrok. 
Obrok je besplatan za učenike, 
tj. njihove roditelje, ali troško-
ve obroka pokriva Ministarstvo 
odgoja i obrazovanja. Besplatni 
obroci u našoj školi nisu novost 
jer svi učenici Osječko-baranj-
ske županije besplatne obro-
ke dobivaju već dvije godine. 
Uhodani u pripremi i podjeli 
hrane, naši kuhari Luca i Ivan, 
pripremaju, dijele i razvoze 
više od 200 obroka dnevno u 
matičnoj školi u Podgoraču, ali 
i u sve četiri područne škole.
Što učenici najviše 
pregledavaju na mrežnoj 
stranici škole?
Na mrežnoj stranici škole u 
kartici Školska kuhinja nalazi 
se školski jelovnik koji učeni-
ci svakodnevno pregledavaju 
jer važno je znati što je danas u 
kuhinji. Hrana je većinom ku-

hana no ponekad su na jelovni-
ku i pekarski proizvodi. Osim 
glavnog obroka tu su i mliječni 
proizvodi, voće i razni napitci.

Tko kada jede?
Učenici nižih razreda jedu za-
jedno na velikom odmoru. Uče-
nici viših razreda podijeljeni su 
i hrane se tako da poslije 2. sata 
jedu svi A razredi, a poslije 3. 
sata jedu svi B razredi. Učenici-
ma u područnim školama hrana 
se dovozi u školskom vozilu.

Što učenici najradije jedu?
Pitali smo učenike 7.a razreda 
što najradije jedu. Odgovori su 
različiti. Dio učenika voli gra-
šak s hrenovkama, knedle sa 
šljivama i bolonjez, dok neki 
baš to ne vole. Dok dio učenika 

zagovara više pekarskih proi-
zvoda, drugi pohvaljuju kuha-
ne obroke. Zaključili smo da se 
ukusi razlikuju i da se ne može 
svima ugoditi.

Što se može popraviti?
Učenici 7.a razreda anonimno 
su pisali što bi voljeli promije-
niti da školska kuhinja bude još 
bolja. Odgovori se također razli-
kuju, a izdvajamo ono što većina 
želi. Učenici žele blagovaonicu 
u kojoj bi sjedili i jeli. Žele duže 
odmore kako bi stigli i pojesti i 
družiti se. Žele pizzu i obavezan 
napitak uz svaki obrok.

Prostora za poboljšanje uvijek 
ima, ali već sada imamo jako 
dobru školsku kuhinju – za-
ključili su školski novinari.

Stvaranje zdravih prehrambenih navika
A, o tome kakva su iskustva 
ovako organizirane prehrane u 
školi, pitali smo školsku ravna-
teljicu, Zdenku Vukomanović:

- Naša iskustva su zaista od-
lična. Naravno, nisu svi učenici 
podjednako oduševljeni ova-
kvim jelovnicima, ali sve je to 
očekivano. Neki su navikli na 
klasične pekarske proizvode i 
nezdrave napitke, ali pored so-
cijalne razine, ovaj projekt ima 

i značajnu edukacijsku razinu. 
Navike se ne mogu promije-
niti preko noći i znam da neki 
‘mrgudaju’ na jela ‘s kašikom’, 
neki žale što više nema bije-
log, nego integralnog kruha ili 
peciva, neki bi radije gazirane 
napitke umjesto prirodnih so-
kova... No, sve je to proces koji 
ima dugoročne efekte u stvara-
nju zdravih prehrambenih navi-
ka – zaključila je ravnateljica.

Neki od toplih kuhanih školskih obroka

Jelovnik
Naravno da smo zavirili i u mjesečni školski jelov-
nik kojega svatko može vidjeti na školskoj službe-
noj internetskoj stranici. Varivo od graška i mrkve 
s hrenovkama, grah s kobasicama i slaninom, 

umak bolognese s tjesteninom, pileće bijelo meso 
s povrćem, knedle sa šljivama... Uz jela idu razne 
kisele ili svježe salate, kruh sa sjemenkama ili 
kukuruzni, mlijeko, kiselo vrhnje, domaći sokovi, 
voće... Zaista, vrlo cjelovit i raznoliki jelovnik. Do-
bar i zdravi tek!

Đanić: Za to smo 
se zalagali u 
Županiji
– Izuzetno sam zadovoljan 
što je ovakav projekt nami-
jenjen našim učenicima ko-
načno zaživio u praksi, jer to 
je ono za što smo se zalagali 
na razini Osječko-baranjske 
županije – istaknuo je Go-
ran Đanić, općinski načelnik 
i potpredsjednik Županijske 
skupštine Osječko-baranj-
ske županije.


